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Aan onze leden 
 

Beste leden, 

Traditiegetrouw maken we jaarlijks ‘de balans op’ van onze vereniging via ons jaarverslag. Dit verslag 

wordt samengesteld met bijdragen van diverse vrijwilligers, die hun taken voor ons ras en onze 

vereniging belangeloos vervullen. 

Het jaar 2023 markeerde het tweede jaar voor de VZWH na de fusie van de twee 'oude' 

rasverenigingen. Halverwege het jaar ontstond echter een impasse, waarbij een aantal bestuursleden 

besloot hun taken neer te leggen. Gedurende deze periode bleven slechts twee bestuursleden over, 

die samen met enkele vrijwilligers de vereniging draaiende hielden totdat een buitengewone 

Algemene Ledenvergadering bijeenkwam om te zorgen voor een minimale bezetting van het bestuur. 

Inmiddels heeft een nieuw vijfkoppig bestuur de taken op zich genomen en heeft recentelijk een 

interne evaluatie plaatsgevonden, waarbij geconcludeerd werd dat de samenwerking goed verloopt. 

Het bestuur hoopt dan ook dat de reglementair aftredende bestuursleden worden herkozen, zodat de 

vereniging in dezelfde samenstelling verder kan bouwen aan een stabiele koers voor de komende 

jaren. 

Ondanks de uitdagingen van het afgelopen jaar hebben onze vrijwilligers veel werk verzet om alle 

activiteiten, zoals fokkeuringen, het clubblad, de website en diverse evenementen, draaiende te 

houden. Veel van deze inspanningen vinden plaats achter de schermen vanuit huis, maar we willen 

alle vrijwilligers bedanken voor hun toewijding. 

Voor het huidige bestuur stond 2023 vooral in het teken van het draaiende houden van de essentiële 

zaken, het inwerken in de lopende zaken en het maken van plannen voor de toekomst. Voor 2024 

streven we naar een breder scala aan activiteiten voor ‘de gewone’ leden, zoals wandelingen, 

lezingen en workshops. Tevens willen we grotere verenigingsactiviteiten, zoals fokkeuringen en 

(kampioenschaps)clubmatches, combineren, niet alleen vanwege de kostenbesparing, maar vooral 

ook om elkaar meer te ontmoeten. Daarnaast zijn er plannen om breder informatie te verstrekken 

over ons ras en om de gedragstest nieuw leven in te blazen. 

Al met al kijken we terug op een bewogen jaar en kijken we vol verwachting uit naar een nieuw en 

bloeiend verenigingsjaar. 

Namens het bestuur, 

Mark Wisman 

Voorzitter VZWH  



 

Vereniging Zwitserse Witte Herder 

Introductie 

De VZWH is opgericht op 1 januari 2021 en is ingeschreven bij de Kamer van Koophandel onder 
nummer 40323957. De VZWH is voortgekomen uit de twee toen bestaande rasverenigingen voor de 
Zwitserse Witte herder, beide rasverenigingen hadden een gedeelde  
progressieve visie over de manier waarop de belangen van het ras behartigd  
moeten worden. Het belangrijkste doel is vanzelfsprekend het Zwitserse Witte  
Herder ras gezond en stabiel te houden waarbij de rasstandaard gerespecteerd  
wordt.  

Bestuurssamenstelling 
De samenstelling van het bestuur is in 2023 gewijzigd na het tussentijds aftreden van de heer P. 

Groot, mevrouw A.E. Groot-de Jong, mevrouw T. Commandeur, mevrouw I. N. Kamstra, mevrouw C. 

Bekius. De VZWH wil hen bedanken voor hun jarenlange inzet. Onderstaande samenstellingen zijn per 

31-12-2023 vastgesteld als volgt: 

De bestuurssamenstelling: 

• De heer M. Wisman, voorzitter 

• Mevrouw M.T. Feenstra, secretaris 

• De heer R. Commandeur, penningmeester 

• Mevrouw A. Sijbesma, portefeuillehouder fokcommissie 

• Mevrouw I. Vlasman, portefeuillehouder evenementen en herplaatsing 

Samenstelling commissies: 
Fokcommissie: 

• Mevrouw A. Sijbesma, portefeuillehouder en foksecretariaat 

• Mevrouw I.N. Kamstra, lid 

• Mevrouw M.T. Feenstra, gegevensbeheer/ZooEasy 

Gezondheid en Fokkerij 

• Mevrouw M.T. Feenstra 

• De heer M. Wisman 

Redactie: 

• Mevrouw I. Vlasman 

Evenementencommissie 

• Mevrouw I. Vlasman, portefeuillehouder 

• De heer R. Commandeur 

• Mevrouw R.C. Kort, showcommissie 

Pupinfo en herplaatsing: 

• Mevrouw I. Vlasman 



 

Ledenadministratie 

• Mevrouw G. Nikkels 

Financiële administratie: 

• De heer R. Commandeur 

Webmaster: 

• Mevrouw I. van der Laan 

Fotograaf 

• De heer A.B. Iding 

• Mevrouw E. de Jonge (back-up) 

  



 

Doelstellingen en realisatie in 2023 

Verslag Fokcommissie 
In 2023 hebben mevr. A. Sijbesma en mevr. N.I. Kamstra de werkzaamheden van de Fokcommissie op 

zich genomen.  

In het jaar 2023 hebben er 3 fokgeschiktheidskeuringen plaatsgevonden. Met het vervallen van de 

vaste keurlocatie Kerkwijk, stelde de fam. Vlasman hun terrein te Nieuw-Vennep beschikbaar voor de 

3e fokkeuring, waarvoor nogmaals onze dank. Tevens ontving de fokcommissie het bericht dat ook de 

vaste keurlocatie Dedemsvaart niet meer beschikbaar voor de 2e fokkeuring in 2024. 

Verder heeft de fokcommissie alle fok gerelateerde zaken met betrekking tot fokkers en 

dekreuhouders, dekreuen en fokteven, dek- en geboorteaangiften geadministreerd en gearchiveerd. 

Fokgeschiktheidskeuringen, aankeuringen, gebitscontroles 

Op 12-03-2023 – 1e fokgeschiktheidskeuring bij Sportpark de Vork 4 te Heerhugowaard. 

Keurmeesters: mevr. E. Bakker-van de Woestijne en mevr. N. Timmermans-Kadenko. Het aantal 

inschrijvingen was 6 honden, waarvan 1 reu en 5 teven. Hiervan onderging 1 teef de aankeuring en 

de fokkeuring. Alle 6 honden zijn goed gekeurd voor de fok. 

Op 09-07-2023 – 2e fokgeschiktheidskeuring bij Hondenschool te Dedemsvaart. Keurmeesters: dhr. J. 

Ebels en mevr. A. Boonemmer. Het aantal inschrijvingen was 8 honden, waarvan 2 reuen en 6 teven. 

Hiervan onderging 1 teef de aankeuring en de fokkeuring. Er zijn 5 honden goed gekeurd voor de fok, 

2 honden zijn GOV verklaard (o.v.v. vereiste uitslagen) en 1 hond is voorlopig afgekeurd. 

Op 12-11-2023 – 3e fokgeschiktheidskeuring bij Fam. Vlasman te Nieuw-Vennep. Keurmeesters: mevr. 

C. van der Sijs en dhr. D. Rutten. Het aantal inschrijvingen was hoog, het waren er totaal 16, waarvan 

6 reuen en 8 teven. Hiervan ondergingen een reu en een teef de aankeuring en de fokkeuring. En 

waren nog er 2 teven waarbij het gebit werd beoordeeld. 8 honden zijn goed gekeurd voor de fok, 6 

honden zijn GOV verklaard (o.v.v. vereiste uitslagen). Ook voldeden de gebitten van de 2 honden aan 

de rasstandaard. 

Gedurende het jaar 2023 zijn er 30 honden gekeurd tijdens de 3 fokgeschiktheidskeuringen, waarvan 

22 langstockhaar en 6 kortstockhaar (is excl. 2 teven GBC). 19 honden werden goedgekeurd voor de 

fok, 8 honden GOV (o.v.v. vereiste uitslagen), 1 hond voorlopig afgekeurd. En bij 2 honden voldeed 

het gebit aan de rasstandaard. 

Fokkeuringen Reuen Teven Totaal Stokhaar Langhaar 

12-3-2023  1 5 6 1 5 

9-7-2023 2 6 8 2 6 

12-11-2023 6 8 14 3 11 

Gebitscontrole  2  2  -  - 

Totaal 9 21 30 6 22 

 
Goedgekeurd:  19 
GOV (o.v.v. uitslagen):  8 
Voorlopig afgekeurd:  1 
Gebitscontrole: voldoet:  2 
 



 

 
 
 
 
Nestverwachtingen en geboortes 2023 

Er zijn vorig jaar 30 combinaties nestvermeldingen geweest, waarvan 1 combi niet heeft geresulteerd 

in dracht. En er vond een dubbeldekking plaats; 1 teef werd door 2 dekreuen gedekt. 

Uit de 29 combinaties zijn er in totaal 224 pups geboren. De verdeling bestond uit 107 reuen en 117 

teven. Het nest met de meest pups bestond uit 11. Het gemiddelde aantal pups per nest komt in 

2023 op 7,7 (in 2022 was dit: 5 pups per nest). 

Verslag Gezondheid & Fokkerij 
Door de bestuurswijziging zijn ook de taken van de commissie gezondheid & fokkerij overgedragen. 

Na de buitengewone ALV van 2 september hebben Mariella Feenstra en Mark Wisman deze taak van 

Thea Commandeur overgenomen.  

De taak van de commissie gezondheid en fokkerij betreft enerzijds het bijhouden van de 

gezondheidsmeldingen en anderzijds de ontwikkelingen rondom fokkerij en gezondheid te volgen en 

waar nodig in te passen.  

Gezondheidsmeldingen 

Helaas heeft er, ondanks verzoek daartoe, geen overdracht plaatsgevonden van de 

gezondheidsmeldingen van de afgelopen jaren. Een belangrijk aandachtspunt voor de commissie is 

daarmee om nieuwe meldingen systematisch te archiveren. Hiervoor wordt onderzocht of dit in het 

afgeschermde gedeelte van Zoo Easy kan worden, zodat meldingen in de toekomst niet meer verloren 

gaan.  

Sinds de overdracht zijn er maar beperkt meldingen binnengekomen. Dit betreft: 

 1x Degeneratieve Myelopathie 

 2x Megaoesophagus 

Daarmee moet onze Zoo Easy database enigszins op de schop. Voorheen werd deze vrijwel alleen 

gebruikt als stamboomprogramma en het maken van proefberekeningen tussen 2 ouderdieren. De 

bedoeling is om dit programma ook als database te gaan gebruiken voor gezondheidsuitslagen -en 

meldingen. Daarbij kunnen we kiezen tussen gezondheidsuitslagen, bijvoorbeeld HD of door de 

eigenaar aangeleverde gezondheidsuitslagen. En afgeschermde meldingen waarbij een 

gezondheidsprobleem wordt gemeld en deze informatie bedoeld is om de gezondheid van hat ras te 

bewaken. 

Daarnaast willen we de database interactiever maken, bijvoorbeeld door het verwerken van de 

fokrapporten, zodat men straks ook kan zoeken op kwaliteitskenmerken. En het dus een hulptool kan 

worden voor bijvoorbeeld het zoeken naar een geschikte dekreu. 

Maar voordat we dit kunnen bewerkstelligen, moeten er eerst flink wat problemen verholpen 

worden. Vooral in de lijnen van voor 1960 zitten veel pijnpunten, omdat er van die honden steeds wat 

minder informatie te vinden is. Of juist foutieve informatie, zoals een teef die volgens meerdere 

online databases op haar 20e nog een nest heeft gekregen. 



 

Overleggen externen 

De commissie gezondheid & fokkerij heeft sinds september met verschillende instanties vergaderd. 

Zo is er overlegd met de Universiteit Utrecht over de voortgang van het onderzoek naar 

megaoesophagus (slokdarmverlamming). De Universiteit Utrecht heeft inmiddels een 

screeningsprotocol vastgesteld, waarmee de slikfilms op een uniforme wijze door specialisten wordt 

beoordeeld en de eigenaren een certificaat met de uitslag ontvangen. Dit betekend dat er nu 

deelscores gegeven worden en een totaal score welke op het certificaat worden vermeld. 

Nieuw ontwikkelde DNA test 

Naar aanleiding van de grote ophef over Cerebellaire Hypoplasie (CH) en omdat we weten dat er is 

gefokt met honden die nu drager blijken te zijn. Hebben we contact gezocht met VHL Combibreed. Zij 

bieden onder andere een DNA test voor CH aan in hun combibreedpakket. Naast de kortingscode 

hebben we ook gevraagd of Combibreed ons informatie kan geven over een aantal aandoeningen die 

in het ras specifieke pakket zitten, maar waar in de praktijk weinig over bekend is. Zo hopen we ook 

van die aandoeningen meer inzicht te krijgen over of en hoe vaak hier een aandoening blijkt voor te 

komen onder de geteste samples. Met deze informatie kunnen we dan het pakket aanpassen naar 

wat echt relevant is voor de Zwitserse Witte Herder. Deze informatie kost alleen flink wat tijd, hier 

hopen we in 2024 meer over te horen. 

Tot slot 

We zijn van mening dat we op de goede weg zijn, al is het jammer dat informatie van de afgelopen 

jaren niet meer beschikbaar is. Hierdoor verliezen we als rasvereniging waardevolle informatie over 

de gezondheidstoestand van het ras. We gaan door op de weg waar we in 2023 mee geëindigd zijn en 

hopen dat we met iedereen ons ras zo gezond mogelijk kunnen houden. 

Verslag Evenementencommissie 
Per 1 juli 2022  hou ik mijn bezig met de evenementen voor de VZWH en nu we een jaar verder zijn, 

zien we dat er voor de evenementen steeds meer animo is. 

We begonnen dit jaar op 7 januari 2023 met de Nieuwjaarswandeling, hierbij waren 26 honden met 

hun baasje aanwezig. Vooraf hebben we geproost op het nieuwe jaar met een glaasje champagne. De 

wandelingen worden 4x per jaar gehouden. Het plan is om dit evenement over meerdere plaatsen in 

Nederland te verdelen. 

Op 9 april heeft de workshop Body en Mind plaats gevonden ook deze werd goed bezocht en was erg 

leerzaam. 

Op 6 mei kon iedereen oefenen voor de KCM en op 13 mei werd er tijdens de KCM gestreden om de 

prijzen. maar het was ook prachtig weer en erg gezellig.  

Op 20 mei was er een wandeling. 

Op 24 juni heeft de workshop Suppen met je hond plaats gevonden in het prachtige natuur gebied 

van de Loosdrechts plassen. 

Op zondag 1 oktober hebben we meegelopen met de Honden voor hondenloop voor de 

dierenbescherming. samen is er een bedrag opgehaald van € 41.362. 

Op 11 november vond de workshop Vuurwerk met je hond plaats. 

Iedereen kreeg tips waarmee je hond kan voor bereiden op oudjaarsavond. 



 

De wandeling op 18 november werd helaas afgelast door het slechte weer. 

In elk clubblad staat een oproep om deel te nemen aan de foto wedstrijd. Er komen iedere keer 

mooie, leuke en grappige foto’s binnen! De winnaar mag een prijs uitzoeken en de foto komt op de 

cover van ons clubblad. 

Het organiseren van de evenementen doe ik met veel plezier en mijn doel is de vereniging  een club 

te laten zijn, waarbij alle leden actief kunnen genieten van dit mooie ras en kennis en ervaringen met 

elkaar kunnen delen. 

Sinds kort zijn alle evenementen ook terug te vinden op onze facebook pagina. 

Verslag Redactie 
De redactiecommissie verzorgt het gehele clubblad van A tot Z. Daarnaast verstuurt deze commissie 

op verzoek de gratis pupinfomappen naar de fokkers en verstuurt zij boeken en dvd’s die via de site 

worden besteld naar leden en niet leden.  

In 2023 bestond de redactiecommissie uit één commissielid, Jetteke van Bon. 

Het afgelopen jaar zijn er 4 uitgaven van het clubblad verschenen. De input vanuit de leden neemt 

nog steeds toe en wordt zeer gewaardeerd en er zijn inmiddels meerdere vaste columns terug te 

vinden in het blad. Het aantal adverteerders in het clubblad is t.o.v. 2022 onveranderd gebleven. In 

verband met de AVG uploadt de penningmeester de verzendadressen voor het clubblad rechtstreeks 

op de site van de drukker.  

De redactie is ook verantwoordelijk voor het versturen van items uit de shop (boeken en dvd’s) en 

voor het verzenden van de gratis puppy-infomappen. Deze laatste kunnen door fokkers worden 

aangevraagd. Opvallend is dat nog steeds een aantal ‘grote’ fokkers geen mappen aanvragen, en de 

‘kleine’ fokkers dit vrijwel altijd doen. Dit is jammer omdat we juist door de puppy-lidmaatschappen 

ons ledenaantal op een makkelijke manier kunnen vergroten. 

Verslag Pupinfo en herplaatsing 
De pupinfo is  

Sinds juni 2023 heb ik de portefeuille herplaatsers overgenomen van Carolien. Inmiddels hebben we 

4 honden met succes kunnen plaatsen en 1 hond is i.o.m. de dierenbescherming niet geplaatst. 

Verder zijn er 2 eigenaren afgehaakt, omdat we voor niet leden een vergoeding vragen. Zij zijn 

vervolgens zelf op zoek gegaan naar een geschikte baas voor hun hond. 

  



 

Verslag Ledenadministratie 
We zijn op 1-1-2023 gestart met:  353 leden. 
Het aantal leden op 31-12-2022 was:  376 leden 
 
Algemene leden: 354 
Gezinsleden: 16 
Puppyleden: 6 
 

 Algemene leden Gezinsleden Puppyleden Totaal 
Aantal leden op 31-12-2021 335 14 25 374 
Aantal leden op 31-12-2022 361 14 14 389 
Aantal leden op 31-12-2023 354 16 6 376 

 

Rooster aftreden 
 2024 2025 2026 2027 2028 

M. Wisman  aftreden   aftreden 

R. Commandeur Aftreden   aftreden  

M. Feenstra   aftreden  aftreden 

A. Sijbesma  aftreden  aftreden  

I. Vlasman aftreden  aftreden   

 

Doelstelling 
Voor 2024 streven we naar een breder scala aan activiteiten voor ‘de gewone’ leden, zoals 

wandelingen, lezingen en workshops. Tevens willen we grotere verenigingsactiviteiten, zoals 

fokkeuringen en (kampioenschaps)clubmatches, combineren, niet alleen vanwege de 

kostenbesparing, maar vooral ook om elkaar meer te ontmoeten. Daarnaast zijn er plannen om 

breder informatie te verstrekken over ons ras en om de gedragstest nieuw leven in te blazen. 

Financiën 
Zoals op de begroting voor 2023 al voorzien was, hebben we 2023 afgesloten met een behoorlijk 

tekort.  Dit tekort is ontstaan doordat dit jaar toch wel aardig duurder is geworden. Onder andere de 

extra reservering voor gezondheidsonderzoeken van 5000 euro, hogere bestuurskosten in verband 

met het weer fysiek vergaderen en een extra ALV. 

Ondanks dit alles is het verlies niet groter geworden dan reeds begroot was voor 2023. 

Door zowel de contributie dit jaar (2024) en volgend jaar met $2,50 te verhogen, moet de begroting 

van 2025 weer in balans zijn.  

Rob commandeur Penningmeester 

 


